
 
 

 
Ordinært skolebestyrelsesmøde 

Referat 
Funder-Kragelund Skole 

Onsdag den 16. september 2020 kl. 17.00-19.30 

Der serveres smørrebrød under mødet 

 

Mødested  
Mødet holdes i personalerummet på  Kragelund (i mødelokalet)  

 – husk at spritte af inden du går ind i lokalet 

 

Husk tilmelding til skolebestyrelseskursus (Lotte er tilmeldt)  

 
Ordstyrer: Anja Andersen 

Referent: Lars Sørensen  

 

Deltagere: Jacob, Malene, Anja, Lotte, Inger, 

Mette, Marie Louise, Charlotte og Lars 

 

Afbud fra: 

Thor, Troels, Lise 

  

O: Orientering 

D: Debat 

B: Beslutning 
 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

1. Meddelelser (O) Kl. 17.00-17.20. 

Formand/næstformand  

Administration/ledelse  

- Afdeling Kragelund 

- Afdeling Funder 

Medarbejderrepræsentatener 

Elevrepræsentanter 

Præsentationsrunde – velkommen til Jacob, 
der er med for første omgang. 
 
Vi skal starte med godkendelse af dagsorden 
til mødet i dag. 



Andre  

 

 

Forslag til at mødet afsluttes med et punkt 
vedr. næste møde.  
Forslag til, at der i overskriften til 
mødeindkaldelsen skrives dagsorden/referat. 
Forslag om, at dagsordenen bliver i tre 
spalter, så der arbejdes med punkt, 
sagsfremstilling og beslutning i de tre felter. 
 
Referat fra sidste møde er godkendt. 
 
Mette: 
Lokalrådet har taget kontakt til skolen. Vi er 
blevet enige om, at vi skal lave et udvalg for 
forskellige interessenter som har ønsker til og 
tanker om de fremtidige planer om udvikling 
af området ved skolen og hallerne. 
Fra skolens side blev der på mødet udtrykt 
interesse i, at skolen anvendes af flere 
interessenter i lokalområdet. 
 
Tilbagemeldinger fra et forældremøde på 2. 
årgang: 
Elevplaner - ? (hvornår sendes de ud? / der 
efterspørges tilbagemeldinger på, hvordan 
eleverne klarer sig fagligt og socialt? / det er 
på grund af corona-situationen lang tid siden, 
at man som forældre har fået en 
tilbagemelding på elevens status) 
Kommunikation – hvor finder man tingene? 
(eksempelvis hvad laver man om torsdagen i 
projektdagen?) – der er et ønske om, at man 
ikke skal gå ind i Meebook for at finde 
program for disse dage. 
A-hold – hvilke fag leverer til det? 
(forældrene vil gerne orienteres om dette) 
Er der afsat økonomi pr. klasse til ture ud af 
huset? – eller hvordan foregår det? 
 
 

 

 

2. Orientering omkring Covid-19 nyt fra 

skoleafdelingen og begge afdelinger (O) 

17.20-17.40 

3. Udarbejdelse af en politik for en mobilfri-

skole. 17.40-18.10 (O/B)  

Genoptagelse af punktet fra sidste 

bestyrelsesmøde - der vil forelægge et udspil 

fra skolen, som vil blive gennemgået og 

fremlagt på mødet) 

  
Vi havde en udfordring i sidste uge vedr. 9. 
årgangs skolerejse til København. Der var lidt 
usikkerhed om, hvorvidt vi skulle lade elever 
og medarbejdere tage af sted. Der var 
forskellige tilgange til det i Silkeborg 
Kommune, og vi var i grundige overvejelser.  
 



 Vi besluttede os for at tage af sted, og vi 
lavede nogle målrettede retningslinjer, der 
skitserer, hvad vi tænker at gøre i bestemte 
scenarier. 
Vi får i øjeblikket mange erfaringer, som vi 
bruger i forskellige sammenhænge. 
 
Vi havde i torsdags en form for 
’generalprøve’ på et muligt tilfælde af Covid-
19, og den har vi også lært meget af.  
 
Vi får mange spørgsmål og en del forskellige 
forældre- og medarbejderhenvendelser vedr. 
Covid-retningslinjer, og vi arbejder med 
pragmatiske løsninger.   
 
Lars orienterede om forslag til principper for 
elevernes brug af mobiltelefoner, tablets m.m. 
Se bilag. 
 
Der kom forskellige tilbagemeldinger på dette 
forslag: 
Godt at der er brede rammer for disse regler. 
Obs på, at der også er ure som kan det 
samme. 
Skal disse ure være en del af beskrivelsen? 
Vi skal lave nogle regler som lærererne kan 
være i. 
Man kan evt. drøfte det på et afdelingsmøde i 
udskolingen og blive enige med skolens 
ledelse om, hvilke regler der skal gælde. 
At man som medarbejder har indflydelse på, 
hvordan reglerne skal se ud. 
Det vigtigste er frikvartererne – at vi sikrer, at 
eleverne ikke har deres mobiltelefoner i 
pauserne. 
Kan vi lave nogle principper der signalerer 
over for medarbejderne, at skolebestyrelsen 
har en holdning – men at der er plads til at 
medarbejderne kan drøfte og vedtage de 
retningslinjer, der fungerer bedst i den lokale 
kontekst. 
Kunne det være en mulighed, at vi – når det 
kan lade sig gøre – laver et arrangement for 
forældrene med oplæg/foredrag vedr. digital 
dannelse. 
 



Kan vi medtænke forhold vedr. brug af 
mobiltelefoner på lejrskole/skolerejser m.m.? 
 
Der blevet nikket ja til, at ledelsen kan tage 
dette dokument med tilbage til alle afdelinger 
til en drøftelse af, om forslaget til principper 
med tilføjelse af de tilknyttede kommentarer 
lever op til det, som skolen har brug for. 
 
 
 
 
 
 
 
 

4. Alle SKAL MED – LFSI og mellemformer – det 

fremtidige abejde med inklusionsopgaven 

lokalt på Funder-Kragelund Skole 

(O) 18.10 -18.40 

Gennemgang af den nye arbejdshjemmeside i 

Silkeborg Kommune.   

Charlotte orienterede om ALLE SKAL MED-
projektet. 
Der er oprettet en hjemmeside som samler og 
giver overblik over projektet og de forskellige 
tiltag og spor.  
Se hjemmesiden på alleskalmedsilkeborg.dk 
Vi arbejder på skolen med forskellige tiltag i 
forhold til at løse nogle af de opgaver og 
udfordringer, som vi har i forhold til at skabe 
gode læringsmiljøer for alle elever. 
 

5. Ombygning/renorvering af Funder-Kragelund 

Skole. (O) 18.40-19.00 – gennemgang af 

overdragelse til totalrådgiver  

 

 

 
 

 
Arkitektfirmaet SKALA har vundet opgaven 
med ombygning og renovering af Funder-
Kragelund Skole. 
Der er lavet en tidsplan for en proces, hvor 
forskellige parter skal inddrages. 
Der kommer ugentlige byggemøder som 
Charlotte kommer til at deltage i. 
 
Der blev spurgt til, om hvilke kriterier der har 
været medtænkt i projektet. Bæredygtighed? 
Charlotte vil fremsende beskrivelse af 
kommissoriet for byggeriet. 
 
 

6. Oprientering omkring kommende opstart af 

proces omkring nyt logo og navn – 

fortsættelse af punktet fra sidste møde  
(O/B). 19.00-19.05 
Muligheder for besøg af Karen Gubi fra 

Trekløver skolen på næste skolebestyrelses. 

Tidsplan mm.  

 
Kort orientering om at Karen Gubi deltager 
ved næste bestyrelsesmøde.  
 
 



 
Bestyrelsen skal have truffet en beslutning omkring 

evt.  nyt navn og logo.  

 

Hvordan kunne beslutningen gribes an? 

 

Kan vi lave en logo og navnekonkurrence ? 

 

Kan kolebestyrelsen gennemfører en proces med 

henblik på at finde et nyt navn til Funder-Kragelund 

Skole?  

 

Hvordan får vi tilknyttet  elever, forældre og personle, 

således at alle afgive forslag til et nyt navn/logo. 

 

 

Herefter kan/må skolebestyrelsen vælge  hvilke 

forslag, der kan arbejdes videre med.  

 

For at sikre, at navnene harmonerer med kommunens 

strategiske udtryk, skal vi have råd/vejledning fra 

kommunikationsafdelingen, det samme gælder i 

forhold til evt. nyt logog, 

 

Hvad har man gjort på andre skole? Skal vi invitere 

indenfor til inspiration ?  

Bestyrelsen ønsker, at vi laver en forespørgsel hos 

Trekløver Skolen i forhold til deres erfaringer med at 

skifte navn. 

Bestyrelsen ønsker, at der inviteres en repræsentant 

fra skolen for at dele deres erfaringer med processen 

om nyt skolenavn og logo.  

 

Muligheden for at invitere et reklamebureau med i 

processen, for at komme med et bud på mulighederne 

for nyt logo.  

Charlotte kontakter Silkeborg Kommunes 

kommunikationsafdeling.  

 

 

 

 

 

 

 

7. Spisepauser – Fundet – Kragelund (B) punktet 

ønskes gennemgået af et bestyrelsesmedlem 

Ledelsen fremlægger udkast til forslag til 

beslutning om spisepauser, der fremlægges 

på mødet (ved/Lars)  

19.05-19.20 

 

Lars præsenterede overvejelser og model 
vedr. elevernes spisepauser på Funder-
Kragelund Skole.  
Se vedhæftede dokument. 
Skolebestyrelsen går ind for denne model, og 
det er et vigtigt signal, at børn og unge får ro 
til at spise – og at der skabes gode og positive 
oplevelser i spisepausen. 



 
Dokumentet tages med i alle afdelinger – med 
signalet om at skolebestyrelsen ønsker en 
model i stil med dette. 
 

8. Evt. (O) 19.20-19.25 
 

 

Kort oplæsning af beslutning/referat  

 

Et ønske om, at skolen lægger PDF-
dokumenter ud og ikke word-dokumenter. 
Mange forældre læser AULA-beskeder på 
deres mobiltelefon, og så kan man kun åbne 
og læse dokumenter i pdf-versioner. 
 
Et ønske om, at vi i skolebestyrelsen drøfter 
toiletter og toilet-hygiejne. 
 
Er der toiletter nok? 
 
Er der rent nok på toiletterne? 
 
Vi tager det op i elevrådet – og drøfter det 
med eleverne. 
 

 
Punkter til næste møde:  

 

 


